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Από το υπ’ αριθ. 10/2003 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 350/2003 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Θέση του Δ.Σ. επί του προτεινόμενου από 
το Σύνδεσμο Διαχείρισης Απορριμμάτων 
ΧΥΤΑ. 

 
       Σήμερα 5 Μαϊου του έτους 2003 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 
20:00 και σε συνέχεια διακοπείσας συνεδρίασης στις 6 Μαϊου του έτους 2003 ημέρα 
της εβδομάδας Τρίτη και ώρα 08:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό 
Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, 
Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 30-4-2003 γραπτή 
πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους 
Δημαρχιακούς  Παρέδρους και στον Δήμαρχο σύμφωνα με τα άρθρα 94, 108 & 119  
του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.) και 8 του Ν. 2539/97. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 31 μελών βρέθηκαν παρόντα  30 μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  
                                                                                                   Πάρεδροι 

1. Χ. Γεωργιάδης Δ. Ταχματζίδης Π. Πιτούλιας 
2. Α. Γκαμπέσης   Γ. Μανακούλης 
3. Β. Γιαννουλάκης   Κ. Μιχαηλίδης 
4. Σ.  Παναγιωτίδης   Π. Ποταμόπουλος 
5. Ι. Καλαϊτζίδης    
6. Ν. Κεχαγιόγλου    
7. Ε. Δημούλα-Πετρίδη   Απόντες Δημαρχιακοί 
8. Ε. Γουναράς   Πάρεδροι 
9. Ι. Ακριβόπουλος   -------- 

10. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή    
11. Θ.  Σιδηρόπουλος    
12. Γ. Τροχόπουλος    
13. Χ. Τζήκα-Μπατσαρά    
14. Μ. Σακαλής ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Στη συνέχιση της διακοπείσας 

συνεδρίασης της 6-5-2003 απουσίαζαν οι 
σύμβουλοι κ.κ. Α. Δελαβερίδης, Α. Παπαστεργίου 
και οι δημαρχιακοί πάρεδροι κ.κ. Π. 
Ποταμόπουλος, Π. Πιτούλιας, Γ. Μανακούλης. 
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 340/2003 
απόφασης   προσήλθε  ο   κ.   Σ.  Παναγιωτίδης και  

15. Χ. Φουρνιάδης 
16. Χ. Ντόβας 
17. Σ. Κρομμύδας 
18. Β. Ρήσσου 
19. Κ. Χιονίδης 
20. Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
21. Ι. Κουρουζίδης αποχώρησαν οι κ.κ. Χ. Ντόβας, Ι. Κουρουζίδης.  

3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 341/2003 
απόφασης προσήλθε ο κ. Δ. Δάσκαλος. 
4) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 347/2003 
απόφασης αποχώρησε ο κ. Σ. Μηλιόπουλος. 
5) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 351/2003 
απόφασης αποχώρησε ο κ. Κ. Πουλασουχίδης και 
επανήλθε κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 
352/2003 απόφασης. 
  

22. Μ. Γαβρίδης 
23. Δ. Δάσκαλος 
24. Α. Δελαβερίδης 
25. Γ. Μιχαηλίδης 
26. Σ. Μηλιόπουλος 
27. Α. Παπαστεργίου 
28. Κ. Πουλασουχίδης 
29. Η. Σοφιανίδης 
30. Γ. Ορφανίδης 



  
 Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 18ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 30-4-2003 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου, 
που έχει ως εξής: 
 Τα Τοπικά Συμβούλια Αγίας Βαρβάρας, Ασωμάτων, και Άμμου 
διαμαρτύρονται για τις πρόσφατες αποφάσεις του Δημοτικού Συμβουλίου 
Μακεδονίδος και του Διοικητικού Συμβουλίου του Ενιαίου Συνδέσμου Διαχείρισης 
Απορριμμάτων ΟΤΑ Νομού Ημαθίας, με τις οποίες υποδεικνύεται ο δανειοθάλαμος 
αργίλου της ΔΕΗ (στην αρχή της επαρχιακής οδού προς Πολυδένδρι) ως χώρος για 
την εγκατάσταση της Μονάδας Επεξεργασίας Απορριμμάτων της Ημαθίας.  
 Είναι γνωστό ότι στην περιοχή μεταξύ Άμμου-Μετοχίου (και εντός των 
διοικητικών ορίων του Δήμου Βεργίνας) λειτουργεί, εδώ και αρκετά χρόνια, ο χώρος 
απόθεσης απορριμμάτων τόσο του Δήμου Βέροιας, όσο και άλλων 4 ή 5 Δήμων της 
Ημαθίας. 
 Τα όρια αντοχής αυτού του χώρου έχουν ήδη εξαντληθεί, όπως έχει 
εξαντληθεί και η υπομονή των κατοίκων των πιο πάνω αναφερομένων 3 Δημοτικών 
Διαμερισμάτων του Δήμου Βέροιας, οι οποίοι, επί σειρά ετών, υφίστανται όλες τις 
συνέπειες της λειτουργίας μιας χωματερής. 
 Η σύσταση και λειτουργία του Ενιαίου Συνδέσμου Διαχείρισης 
Απορριμμάτων ΟΤΑ δημιούργησε το κατάλληλο πλαίσιο για την δρομολόγηση μιας 
οριστικής λύσης του προβλήματος.  
 Το Νομαρχιακό Συμβούλιο καθόρισε την μέθοδο επεξεργασίας των 
απορριμμάτων η οποία πρέπει  να ακολουθηθεί, και η Μελέτη Διερεύνησης 
Εναλλακτικών Θέσεων Χωροθέτησης της Μονάδας Επεξεργασίας των 
Απορριμμάτων, την οποία εκπόνησε το Μελετητικό Γραφείο του κ.Γιάννη Φραντζή, 
υπέδειξε 10 εναλλακτικές θέσεις σε διάφορες περιοχές της Ημαθίας. 
 Οι θέσεις αυτές επελέγησαν και υποδείχτηκαν αφού εξετάσθηκαν όλες οι 
απαιτούμενες από την σχετική νομοθεσία προϋποθέσεις (αποστάσεις από οικισμούς, 
από χαρακτηρισμένους αρχαιολογικούς χώρους, από το αεροδρόμιο της 
Αλεξάνδρειας, και από προστατευόμενες περιοχές: έλος Κλειδίου (σύμβαση 
Ραμσάρ), η αμπελοοινική ζώνη, περιοχή Natura, περιοχές ιδιαιτέρου φυσικού 
κάλλους κλπ.).  
 Οι 10 θέσεις βαθμολογήθηκαν από τον Μελετητή, και κατατάχθηκαν ανάλογα 
με την προσβασιμότητά τους, την κεντροβαρικότητα, το ιδιοκτησιακό καθεστώς τους, 
κ.λ.π. 
 Όπως, όμως, είναι γνωστό, ο Σύνδεσμος, στην διάρκεια της προηγούμενης 
τετραετίας, κατευθύνθηκε στην επιλογή μιας 11ης θέσης, στα όρια του Δήμου 
Μελίκης. Η επιλογή αυτή προκάλεσε πολλές αντιδράσεις, και τελικά οδηγήθηκε σε 
αδιέξοδο.  
 Με την έναρξη της νέας δημοτικής περιόδου, το Προεδρείο του Ενιαίου 
Συνδέσμου διατύπωσε την πρόταση για μια 12η θέση, στα όρια του Δημοτικού 
Διαμερίσματος Πολυδενδρίου του Δήμου Μακεδονίδος. 
 Η θέση αυτή αν και ανήκει στα όρια του Δήμου Μακεδονίδος, βρίσκεται σε 
μεγάλη απόσταση από οικισμούς του Δήμου αυτού, ενώ απέχει ελάχιστα (σε ευθεία 
γραμμή) από Δημοτικά Διαμερίσματα του Δήμου Βεργίνας (Μετόχι) και του Δήμου 
Βέροιας (Αγία Βαρβάρα, Ασώματα, Άμμος). 
 Ο Προϊστάμενος του Τμήματος Περιβάλλοντος της Νομαρχιακής Αυτ/σης με 
τεκμηριωμένο υπόμνημά του, το οποίο κοινοποίησε στον Σύνδεσμο και στην ΤΕΔΚ, 
παρέθεσε σειρά βάσιμων επιχειρημάτων και ισχυρών λόγων, για τους οποίους η 



προτεινόμενη «12η» θέση δεν ενδείκνυται για την εγκατάσταση της Μονάδας 
Επεξεργασίας των Απορριμμάτων. 
 Το Νομαρχιακό Τμήμα Ημαθίας του Τεχνικού Επιμελητηρίου, που αποτελεί, 
όπως είναι γνωστό, τον θεσμοθετημένο τεχνικό σύμβουλο της Πολιτείας, εκφράζει 
τον επίσης τεκμηριωμένο αντίλογό του στην επιλογή αυτής της 12ης θέσης.  
 Οι Εκπρόσωποι του Δήμου Βέροιας στο Δ.Σ. του Συνδέσμου (Συνεδρίαση της 
24-3-2003) κατέθεσαν την πρόταση να επιλέξει ο Σύνδεσμος μiα από τις αρχικά 
εξετασθείσες 10 εναλλακτικές θέσεις χωροθέτησης, οι οποίες , χωρίς καμία 
ειδικότερη εξήγηση, απορρίφθηκαν εξ αρχής, παρά το ότι πληρούν όλα τα 
απαιτούμενα κριτήρια και ανταποκρίνονται στις νόμιμες προϋποθέσεις. 
 Επομένως, το Δημοτικό Συμβούλιο, 
 λαμβάνοντας υπόψη την βαρύτητα του προβλήματος και την άμεση ανάγκη 

της εξεύρεσης μιας οριστικής και κοινωνικά αποδεκτής λύσης, 
 σταθμίζοντας τις εκφρασμένες αντιδράσεις των 3 Τοπικών Συμβουλίων του 

Δήμου Βέροιας, 
 και συνεκτιμώντας τις θέσεις του τεχνικού Επιμελητηρίου και του 

Προϊσταμένου του αρμοδίου Τμήματος της Νομαρχιακής Αυτ/σης.  
Καλείται να διατυπώσει την θέση του επί της νέας πρότασης του Συνδέσμου για 
την «12» θέση.  

 Και κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 
Δήμαρχος :Ένα από τα μεγαλύτερα προβλήματα  που εδώ και χρόνια αλλά και 

τώρα έχει γίνει περισσότερο πιεστικό, είναι το θέμα του ΧΥΤΑ. Είναι γνωστό ότι 
έχουμε καθυστερήσει πάρα πολύ για τη δημιουργία ΧΥΤΑ στο Νομό μας. Την 
ευθύνη έχουν όσοι είχαν τη διοίκηση του Δήμου, της Νομαρχίας αλλά και της 
κεντρικής εξουσίας, που δεν έκανε τίποτα προκειμένου να κατευθύνει και να 
επιβάλλει όρους και περιορισμούς και να προωθήσει τη διαδικασία ίδρυσης ΧΥΤΑ. 
Εδώ και 2 χρόνια ιδρύθηκε ο σύνδεσμος διαχείρισης απορριμμάτων νομού Ημαθίας. 
Ενώ είχε συνταχθεί μελέτη από το μελετητικό γραφείο Φραντζή και υποδείχθηκαν 10 
θέσεις στο νομό προκειμένου να χωροθετηθεί και να επιλεγεί η καταλληλότερη , για 
τη λειτουργία του ΧΥΤΑ, δυστυχώς δεν έγινε τίποτα παρά την γνωμοδότηση και του 
συνδέσμου και της ΤΕΔΚ.  Λίγο πριν τις Νομαρχιακές και Δημοτικές εκλογές καi 
ενώ είχε επιλεγεί  το σύστημα της διαχείρισης των απορριμμάτων, κάποιος Δήμαρχος  
πρότεινε  μία 11η θέση. Η θέση  αυτή βρισκόταν στα διοικητικά όρια του Δήμου 
Μελίκης, και εντός των διοικητικών ορίων του Δήμου Αντιγονιδών και προτάθηκε 
χωρίς να αιτιολογηθεί γιατί αποκλείονται οι 10 προταθείσες θέσεις του μελετητή. 
Υπήρξε κοινωνική αντίδραση, διότι ο χώρος αυτός βρισκόταν κοντά στο Δήμο 
Μελίκης. Στη συνέχεια ήρθαν οι εκλογές και το θέμα πάγωσε. Με την εκλογή των 
νέων δημοτικών αρχών και την ανάληψη των καθηκόντων, συγκροτήθηκε το νέο 
διοικητικό συμβούλιο του συνδέσμου διαχείρισης απορριμμάτων και ξαφνικά μας 
προτείνεται από τον προέδρου του συνδέσμου, κ. Δάλλα, μία 12η θέση. Η πλευρά η 
δική μας αντέδρασε και μειοψήφησε στην πρόταση  αυτή για συγκεκριμένους λόγους. 
Η 12η θέση που προτάθηκε βρίσκεται ανεβαίνοντας τον επαρχιακό δρόμο, προς τα 
χωριά των Πιερίων, ένα χιλιόμετρο πάνω από την γέφυρα  του Αλιάκμονα, στα 
αριστερά, στο σημείο  όπου έπαιρνε η ΔΕΗ χώμα για τα έργα που έφτιαχνε στο 
ποτάμι. Ο προϊστάμενος της Πολεοδομικής Υπηρεσίας της Ν.Α., και όχι με την 
ιδιότητα του απλού πολίτη, δημοσίευσε μία επιστολή την οποία κοινοποίησε στον 
Νομάρχη, στον πρόεδρο του συνδέσμου διαχείρισης απορριμμάτων και στον 
υποφαινόμενο πρόεδρο της ΤΕΔΚ και ανέφερε μία σειρά λόγους για τους οποίους δεν 
έπρεπε να γίνει ο χώρος ΧΥΤΑ εκεί. Οι λόγοι  αυτοί είναι ότι ο χώρος αυτός είναι 
χαρακτηρισμένος ως χώρος ιδιαίτερου φυσικού κάλλους με υπουργική απόφαση, ότι 



βρίσκεται πάνω από την στάθμη  του Αλιάκμονα, ότι το έδαφος δεν είναι κατάλληλο 
για να ιδρυθεί ΧΥΤΑ, αφού έχουν εξαντληθεί τα αποθέματα αργίλου και ότι 
υπάρχουν πετρώδη εδάφη από κάτω, με αποτέλεσμα να μολύνονται τα νερά του 
Αλιάκμονα. Αντιδράσαμε για όλους αυτούς τους λόγους αλλά και γιατί το διοικητικό 
συμβούλιο του συνδέσμου δεν έχει αποφασίσει επί των 10 επιλεχθέντων θέσεων. 
Κατά τη γνώμη μου το διοικητικό συμβούλιο του συνδέσμου, αλλά και όλοι οι 
ενασχολούμενοι με το θέμα, έπρεπε τώρα να εξαντλήσουν την μελέτη των 10 θέσεων, 
να τις αποκλείσουν, να αιτιολογήσουν γιατί αποκλείονται αυτές οι θέσεις και στη 
συνέχεια, εφόσον δεν θα υπήρχε η δυνατότητα, να βρίσκαμε και 11η και 12η θέση. 
Και επειδή τα χρονικά περιθώρια πιέζουν πάρα πολύ, αν μέχρι τον Ιούνιο όταν θα 
προκηρυχθεί και το πρόγραμμα του περιβάλλοντος δεν μπορέσουμε να ενταχθούμε 
(και είναι η τελευταία ευκαιρία που μας δίνεται), φοβάμαι ότι ο νoμ;oς δεν θα κάνει 
ΧΥΤΑ. Θα υπάρχουν ανεξέλεγκτες χωματερές σε όλο το νομό και  εκείνοι που θα 
έχουν το μεγαλύτερο πρόβλημα θα είμαστε  εμείς γιατί εμείς παράγουμε τα 
περισσότερα σκουπίδια. Από την νέα χρονιά θα έχουμε πρόστιμα από την Eυρωπαϊκή  
Eνωση γιατί δεν θα έχουμε λύσει το θέμα του ΧΥΤΑ. Η απόφαση του διοικητικού 
συμβουλίου του συνδέσμου πάρθηκε με συντριπτική πλειοψηφία, πλην των 2 ψήφων 
της δικής μου και του κ. Καλαϊτζίδη που ήταν αρνητικές και για άλλο λόγο, τον κ. 
Γκαμπέση. Πέρα από τους λόγους αυτούς που είπα στο διοικητικό συμβούλιο του 
συνδέσμου, όφειλα να εισάγω θέμα στο Δ.Σ., ύστερα και από την κοινωνική 
αντίδραση που προξενήθηκε και δημοσιοποιήθηκε από τα 3 Δ.Δ. του Δήμου μας 
(Αμμο, Αγ.Βαρβάρα και Ασώματα), τα οποία 10ετίες είχαν μέσα στην αγκαλιά τους 
τα σκουπίδια του μισού νομού, πίστευαν ότι κάποτε θα γλίτωναν από τη ρύπανση και 
βλέπουν τώρα να έρχεται ξανά μέσα στην αγκαλιά τους το πρόβλημα αυτό. Είχα 
υποχρέωση να ενημερώσω το σώμα, να ακουστούν οι απόψεις των συναδέλφων αλλά 
και των τοπικών συμβουλίων και να υποβάλλουμε μία τεκμηριωμένη απόφαση. 
Πρέπει να συνεκτιμήσουμε  όλες τις παραμέτρους που έβαλα νωρίτερα. Η απόφασή 
μας πρέπει να είναι με γνώμονα το συμφέρον του Δήμου της Βέροιας. 

Πρόεδρος :Ερωτήσεις. 
Μιχαηλίδης :Γιατί δεν ρωτηθήκαμε πριν τη συνεδρίαση του συνδέσμου για να 

αποφανθεί το σώμα ποια είναι η πρότασή του για τη θέση του ΧΥΤΑ; Ποιά από τις 
10 θέσεις κρίνατε κατάλληλη εσείς; 

Ουσουλτζόγλου:Ηθελα να υποβάλλω και εγώ αυτό το τελευταίο ερώτημα. 
Υπάρχει προετοιμασία σχετικά με το 3ο ΚΠΣ; 

Γαβρίδης :Ποια είναι η θέση του Δήμου εκφραζόμενη από τον Δήμαρχο 
σχετικά με τις 10 θέσεις; 

Δάσκαλος:Εάν απορριφθεί και η 12η θέση το ΥΠΕΧΩΔΕ λέει ότι εντός του 
Μαϊου θα λύσει το νομοσχέδιο που προβλέπει τη χωροθέτηση νέων ΧΥΤΑ και οι 
χώροι έχουν επιλεγεί. Εάν δεν προταθεί ΧΥΤΑ, θα ρθει το ΥΠΕΧΩΔΕ και θα μας 
καθορίσει έναν χώρο. Ποιος θα είναι τελικά  ο χώρος που θα γίνει η μονάδα 
προτεινόμενη από το ΥΠΕΧΩΔΕ; 

Δήμαρχος : Αρμόδιο όργανο για τη χωροθέτηση και για τη διαχείριση 
απορριμμάτων είναι το διοικητικό συμβούλιο του συνδέσμου. Οι αρμοδιότητές μας 
ασκούνται από εκεί. Κληθήκαμε 24 Μαρτίου στη συνεδρίαση του διοικητικού 
συμβουλίου και περιμέναμε να ακούσουμε από τον πρόεδρο του συνδέσμου μία από 
τις 10 θέσεις, και όχι να προταθεί και άλλη θέση. Γι΄αυτό και δεν έφερα θέμα στο 
Δ.Σ. Επεσήμανα τους κινδύνους  που αναλαμβάνει ο σύνδεσμος με τη 12η θέση. Η 
επιτροπή καταλληλότητας θα πει ποια είναι αυτή. Αφού μας παρουσιάσουν τις 10 
θέσεις, τότε θα πούμε τη γνώμη μας για το ποια είναι η καλύτερη θέση, χωρίς όμως 
αυτό να σημαίνει  ότι εκεί θα γίνει ο ΧΥΤΑ. Ο πρόεδρος ετοιμάζει τη μελέτη 



προκειμένου να την εντάξει στο 3ο ΚΠΣ. Το ΥΠΕΧΩΔΕ ας φέρει νόμο και μετά 
βλέπουμε τι θα κάνουμε. 

Πρόεδρος :Τοποθετήσεις. 
Γκαμπέσης :Είναι δύσκολο πρόβλημα. Για να μπορέσει να γίνει ένας 

σχεδιασμός για μεγάλα θέματα, καταρχήν, πρέπει να απομονώσουμε το θέμα το τι 
μας συμφέρει προσωπικά ή πολιτικά και να ασχοληθούμε με το τι προτείνουν οι 
ειδικοί γιατί αυτοί βλέπουν τις προτάσεις περισσότερο ως νούμερα και ως ιδανικές 
λύσεις, παρά σαν θέματα και προτάσεις πολιτικών που πολλές φορές παρασυρόμαστε 
από τι συμφέρει στο μικρόκοσμο που ζούμε.  

Η ομάδα Φραντζή έκανε μεγάλη και ουσιαστική δουλειά προτείνοντας 10 
θέσεις. Η 11η και 12η θέση είναι έξω από τους χώρους που πρότεινε η μελέτη 
Φραντζή. Είναι εκ του πονηρού προτεινόμενες θέσεις διότι ανήκουν μεν διοικητικά 
σε αυτούς που προτείνουν, αλλά είναι στα όρια εκείνα των περιοχών τους που 
ενοχλούν άλλους.  

Είμαι αντίθετος με την 12η θέση διότι τα αντισταθμιστικά οφέλη είναι 
πελώρια για έναν μικρό Δήμο. Η 11η και 12η θέση  προσβλέπουν περισσότερο στα 
αντισταθμιστικά οφέλη που θα πάρουν οι Δήμοι, παρά στη λύση του θέματος. Η 
συγκεκριμένη περιοχή αποκλείεται εξαιτίας του ότι είναι ιδιαιτέρου φυσικού 
κάλλους, είναι περιοχή με ιδιαίτερη τουριστική σημασία η οποία πρέπει να 
προστατευτεί γιατί μία εγκατάσταση τέτοιας μονάδας ενδεχομένως να δημιουργήσει 
προβλήματα και είναι η κατασκευή του αναριθμηστικού φράγματος  που θα δώσει 
μία ιδιαίτερη πνοή σε όλη την περιοχή. Τα Τ.Σ του Δήμου Βέροιας, που είναι πολύ 
κοντά με την περιοχή σε ευθεία γραμμή, αντιτίθονται. Δεν υπάρχει κοινωνική  
συναίνεση  των κατοίκων του Πολυδενδρίου. Υπάρχει αντίδραση από πολιτιστικούς 
συλλόγους και από άλλους φορείς της περιοχής. 

Να μην αποδεχθούμε τη συγκεκριμένη περιοχή. Να μείνουμε στις 10 θέσεις 
που έχουν προταθεί από ειδικούς. 

Ουσουλτζόγλου:Θα έπρεπε να ήταν το μοναδικό θέμα ημερήσιας διάταξης 
γιατί είναι μείζονος σημασίας και επείγον ζήτημα. Σε ευρωπαϊκές πόλεις υπάρχει 
μείωση όγκου απορριμμάτων ενώ εμείς σύμφωνα με τις στατιστικές έχουμε αύξηση 
4%. Είμαστε δραματικά πίσω σε αυτό το θέμα. Είμαστε όλοι υπόλογοι-υπεύθυνοι, 
εάν δεν ξεκινήσει πρώτη η επιτροπή ποιότητας ζωής μία διαδικασία κυρίως 
ενημέρωσης. Είμαστε με τη θηλιά στο λαιμό και πρέπει να αρχίσουμε να 
συνειδητοποιούμε τη δραματική κατάσταση που βρισκόμαστε αυτήν τη στιγμή. 
Βγάζοντας το σακουλάκι έξω από το χώρο το δικό μας, πιστεύουμε ότι βγάζουμε το 
πρόβλημα έξω από την πόρτα μας. 

Η κατάσταση που επικρατεί εκεί είναι δραματική .Είναι η πρώτη εικόνα που 
αντικρίζει κάποιος όταν θέλει από την Βεργίνα να ρθει στην πόλη μας. Υπάρχει 
λοιπόν μία τριτοκοσμική κατάσταση η οποία έπρεπε να αντιμετωπιστεί χθες και όχι 
σήμερα. Ήδη έχουμε χάσει πολύτιμο χρόνο. Το Β΄ΚΠΣ έχει γίνει παρελθόν γι’αυτό 
το ζήτημα. Τον Ιούνιο εκπνέει και η προθεσμία για το Γ΄ΚΠΣ. Δεν είμαστε έτοιμοι, 
δεν έχει γίνει προεργασία. Από τον Οκτώβριο η χρηματοδότηση από το ταμείο 
συνοχής της ευρωπαϊκής ένωσης για προγράμματα δημιουργίας ΧΥΤΑ θα γίνεται 
υπό την προϋπόθεση ότι θα υπάρχει πρόγραμμα μείωσης των απορριμμάτων. 
Διαφορετικά θα ζητιούνται πίσω τα χρήματα. Βρισκόμαστε μπροστά σε έναν 
κυκεώνα και είμαστε απολύτως ανέτοιμοι. Όλοι οι Δήμοι δυσανασχετούν αλλά δεν 
κάνουμε τίποτα για να μάθουμε ότι πρέπει να μειώσουμε τα σκουπίδια μας. Ζητώ την 
ανοχή σας γιατί είναι ένα πάρα πολύ σημαντικό ζήτημα. Να ασχοληθεί η επιτροπή 
ποιότητας ζωής. Να ενεργοποιηθεί. 



Χρειάζεται ολοκληρωμένο  σύστημα  διαχείρισης απορριμμάτων. Στη μελέτη 
Φραντζή δεν είδα κόστος. Να υπάρχουν τεκμηριωμένες μελέτες, με κόστος, με τα 
υπέρ και τα κατά, με τις περιβαλλοντικές επιπτώσεις και με την κοινωνική 
συναίνεση. 

Μπατσαρά: Όλοι γνωρίζουμε την αναγκαιότητα της ίδρυσης του ΧΥΤΑ. 
Γνωρίζουμε την αναγκαιότητα του διαχωρισμού των σκουπιδιών και της 
ανακύκλωσης . Το θέμα μας όμως σήμερα δεν είναι αυτό. 

Πιστεύω ότι είναι δουλειά των ειδικών. Είναι όμως και δουλειά των δημοτών 
και δουλειά δική μας για να αποφασίσουμε αν θέλουμε αυτός ο χώρος, ο απείρου 
φυσικού κάλους χώρος, να καταντήσει ο σκουπιδότοπος του νομού μας. Βρίσκεται 
δίπλα σε δύο μοναστήρια του Νομού μας, στην Μονή Τιμίου Προδρόμου και στην 
Μονή Μεταμορφώσεως του Σωτήρος, τα οποία προσελκύουν πάρα πολλούς 
τουρίστες και εάν ο ΧΥΤΑ γίνει στο συγκεκριμένο σημείο, αμφιβάλλω εάν θα 
συνεχίσουν να επισκέπτονται αυτούς τους 2 χώρους. Θίγει τον θρησκευτικό τουρισμό 
της περιοχής. Θίγει και την οικονομία των κατοίκων αυτής της περιοχής, που θα 
σταματήσει να δέχεται επισκέπτες, οι οποίοι έρχονται στα χωριά μας για τους χώρους 
αναψυχής και τις καλοκαιρινές διακοπές. Βρίσκεται κοντά στον Αρχαιολογικό χώρο 
της Βεργίνας. Θίγει επίσης τα 3 χωριά του Δήμου μας, Ασώματα, Αγ.Βαρβάρα και 
Άμμος. Ιδιαίτερα την Αγ.Βαρβάρα, αφού από τον κεντρικότερο δρόμο του χωριού θα 
διέρχονται τα απορριμματοφόρα όλου του νομού. Πέρα λοιπόν από την οπτική επαφή 
που έχουν και τα υπόλοιπα χωριά, τις οσμές και τα συνεπακόλουθα, θα υπάρχει και 
ρύπανση από την διέλευση των απορριμματοφόρων 

Γι’ αυτούς όλους τους λόγους, πιστεύω ότι ο χώρος που έχει προταθεί από τον 
σύνδεσμο διαχείρισης απορριμμάτων, δεν είναι ο καταλληλότερος για την ίδρυση του 
ΧΥΤΑ και πρέπει το θέμα να επανεξετασθεί.  

Δάσκαλος :Το θέμα είναι πρωτίστης σημασίας γιατί ο νομός Ημαθίας είναι 
ένας από τους 7 νομούς της Ελλάδος ο οποίος δεν έχει ΧΥΤΑ. Το 1996 υπήρξε μία 
κοινή υπουργική απόφαση των Υπουργείων ΠΕΧΩΔΕ, Βιομηχανίας Έρευνας και  
Τεχνολογίας και Οικονομικών, όπου ρητά αναφέρεται η αποκατάσταση  χώρου 
απόληψης αργίλου, εκτάσεως 100 στρεμμάτων και που αφορά το χώρο της θέσης 12 
που προτάθηκε. Στην απόφαση του 96 αναφέρεται ότι θα γίνει ως ΧΥΤΑ Βεροίας. Το 
2001 δημιουργήθηκε ο σύνδεσμος διαχείρισης απορριμμάτων νομού Ημαθίας και 
ανέθεσε τη σύνταξη μελέτης στην εταιρεία Φραντζή, η οποία κατέθεσε, μία μελέτη 
με 10 συγκεκριμένες θέσεις. Εγώ, ως πρόεδρος των μηχανικών, συμμετείχα σε μία 
διαπαραταξιακή και πολυσύνθετη από πλευράς ειδικοτήτων των μηχανικών επιτροπή 
και επισκεφθήκαμε τα προτεινόμενα 4 μέρη (3η, 4η,5η & 11η θέση)  για να 
διαμορφώσουμε άποψη και καταλήξαμε σε κάποιες προτάσεις. Ο σύλλογος 
μηχανικών, τον οποίο εκπροσωπούσα, δεν είπε ακόμη τη θέση του. Το Τεχνικό 
Επιμελητήριο και ο κ. Ρίστας εξέφρασαν τη θέση τους για την 12η λύση. Σε 
ανακοίνωσή του ο κ. Δάλλας, πρόεδρος του συνδέσμου διαχείρισης απορριμμάτων, 
που έγινε στις 8-4-03 στον τοπικό τύπο, αναφέρει ότι η μελέτη που ανατέθηκε στον κ. 
Φραντζή συνεχίζει. Οι μελέτες βρίσκονται αυτή τη στιγμή στο στάδιο της 
υλοποίησης. Για να περπατήσει το θέμα του ΧΥΤΑ, αυτός που είναι υπεύθυνος είναι 
ο σύνδεσμος διαχείρισης απορριμμάτων. Στη συνέχεια θα πρέπει να εγκριθεί από μία 
γνωμοδοτική επιτροπή την οποία θα συστήσει ο Νομάρχης για να γνωμοδοτήσει επί 
της θέσης που θα προτείνει ο σύνδεσμος διαχείρισης απορριμμάτων και μετά θα πάει 
στο ΥΠΕΔΩΔΕ.  

Η θέση μου είναι ότι η χωροθέτηση των ΧΥΤΑ και των μονάδων 
επεξεργασίας απορριμμάτων, δεν πρέπει να συντελούν στην υποβάθμιση της 
ευρύτερης περιοχής στην οποία θα εγκατασταθούν. 



Γιαννουλάκης:Συζητάμε σήμερα ένα πολύ σοβαρό θέμα, το οποίο όμως δεν το 
σκέφθηκαν σοβαρά αυτοί που αποφάσισαν την 12η θέση. Ποτέ δεν θα μποορύσα να 
φανταστώ ότι τόσο αβασάνιστα θα βρισκόντουσαν κάποιοι άνθρωποι να 
εγκληματήσουν κατ’ αυτόν τον τρόπο και να επιλέξουν για ΧΥΤΑ μία περιοχή που 
είναι χαρακτηρισμένη ως χώρος ιδιαιτέρου φυσικού κάλους. Μία περιοχή που στο 
άμεσο μέλλον προβλέπεται να γίνει το αναρυθμισιτκό φράγμα του Αλιάκμονα. Μία 
περιοχή που πρόκειται να ενταχθεί στον κατάλογο Natura  με την επωνυμία «Στενά 
του Αλιάκμονα». Μία περιοχή που βρίσκεται στην διαδρομή αρχαιολογικού 
ενδιαφέροντος Βερίνας-Βέροιας-Νάουσας-Πέλλας. Μία περιοχή που αποτελεί 
παραδοσιακό  χώρο περιπάτου της ευρύτερης περιοχής του Δήμου μας. Η θέση που 
προτείνουν χωροταξικά δεν βοηθάει καθόλου. Προτείνουν μία θέση που είναι 
ακριβώς απέναντι από τα 3 Δ.Δ. του Δήμου μας, τα οποία υφίστανται τις συνέπειες 
της χωματερής εδώ και πολλά χρόνια και που βρίσκονται πολύ πιο κοντά από το 
κοντινότερο χωριό του Δήμου Μακεδονίδος, το οποίο είναι χιλιόμετρα μακρύτερα. 
Οι 10 θέσεις είχαν επιλεγεί και υποδείχθηκαν από τον μελετητή αφού πρώτα είχαν 
εξετασθεί όλες οι απαιτούμενες από το Νόμο προϋποθέσεις. Δυστυχώς όμως, 
αλλεπάλληλες παλινωδίες οδήγησαν στο σημερινό πρόβλημα. Πιστεύω ότι η 
πρόταση αυτή θα προσθέσει προβλήματα και δεν θα λύσει. Πρέπει να δοθεί μία 
οριστική και βιώσιμη λύση. Η λύση όμως που προτείνεται δεν είναι ούτε βιώσιμη, 
ούτε οριστική. Θα χαθεί και πάλι πολύτιμος χρόνος και κινδυνεύουμε να χάσουμε τις 
προθεσμίες και ο Νομός μας να μείνει χωρίς ΧΥΤΑ. 

Η πρότασή μου είναι να μείνουμε στις 10 θέσεις που έχει προτείνει η μελέτη 
Φραντζή. 

Μιχαηλίδης :Δεν συζητάμε για ΧΥΤΑ αλλά για μονάδα διαχείρισης 
απορριμμάτων. Κακώς τίθεται η έννοια του ΧΥΤΑ. Καλούμαστε σήμερα να πάρουμε 
θέση για ένα θέμα για το οποίο δεν έχουμε καμία αρμοδιότητα πλέον. Γνωρίζουμε ότι 
οι αρμόδιοι φορείς είναι πρωτίστως ο σύνδεσμος, ο Δήμος ο οποίος απεδέχθει τη 
θέση, η Νομαρχία και το Υπουργείο. Είναι φανερό ότι βρισκόμαστε σε ένα κρίσιμο 
σημείο, μιας και τα χρονικά περιθώρια στενεύουν. Η Ευρωπαϊκή Ένωση θα μας 
επιβάλλει τσουχτερά πρόστιμα τα οποία θα τα πληρώσουν οι πολίτες. Αντιδράσεις 
υπήρχαν και θα υπάρχουν σε κάθε περίπτωση όπου θα τίθεται τέτοιο ζήτημα. Κρίνω 
λογικές τις αντιδράσεις  των κατοίκων των Δ.Δ. που έχουν προαναφερθεί, για μία 
περιοχή όμως η οποία απέχει πολύ πιο μακριά από την υφιστάμενη κατάσταση της 
χωματερής στον Αλιάκμονα. Κε Δήμαρχε για ποιο λόγο δεν αποδέχεσθε την θέση 12 
όταν εκεί δεν σας ενοχλούν τα λατομεία που υπάρχουν; Η ΔΕΗ είπε πως δεν υπάρχει 
κανένα πρόβλημα. Ο Δήμαρχος Μακεδονίδος  δέχεται να γίνει αυτή η μονάδα στην 
περιοχή του, λύνοντας παράλληλα προβλήματα σχετικά με την χρονική προθεσμία. Ο 
Δήμαρχος ποτέ δεν εξέφρασε μία ξεκάθαρη θέση για το ποια θέση θεωρεί  σωστή. 
Γιατί δεν ρωτήθηκε το Δ.Σ έγκαιρα , πριν συμμετάσχει  η επιτροπή του Δ.Σ. στη 
συνεδρίαση του συνδέσμου; Γιατί κε Δήμαρχε δεν αποστείλατε επιστολή έγκαιρα 
πριν τη συνεδρίαση του συνδέσμου στους τοπικούς φορείς και στα τοπικά συμβούλια 
για να γνωμοδοτήσουν για την απόφαση Φραντζή; Παρά μόνο, όταν αποφάσισε ο 
σύνδεσμος για μία συγκεκριμένη θέση, ερχόμαστε σήμερα να πούμε ότι αυτή η θέση 
δεν είναι σωστή. Επικαλείστε τη μελέτη Φραντζή γενικά και αόριστα. Ο κ. Φραντζής 
δήλωσε πρόσφατα ότι η 12η θέση είναι η καταλληλότερη. 

Κεχαγιόγλου:Θα πρέπει να δούμε το θέμα με μεγάλη προσοχή. Η θέση που 
προτείνεται θα επιβαρύνει τα Δ.Δ. του Νομού μας. Αλλά από την άλλη μεριά πρέπει 
να δούμε με μεγάλη προσοχή τι θα επιφέρει στο Νομό μας το ενδεχόμενο της 
άρνησης.  



Μιχαηλίδης Κ.πάρεδρος Δ.Δ. Αμμου:Πρέπει να δοθεί λύση στο ΧΥΤΑ αλλά 
δεν θα ανεχθούμε άλλο σκουπιδότοπο κοντά στα χωριά μας. 1)Τίθεται σοβαρό 
πρόβλημα για την τουριστική-οικονομική ανάπτυξη της περιοχής. 2)Υποβαθμίζεται 
σημαντικά η αισθητική του τοπίου καθώς και το περιβάλλον με όλες τις γνωστές 
συνέπειες. 3)Αντιδρούμε στη λογική των σκοπιμοτήτων που οδηγούν στην υπόδειξη 
της συγκεκριμένης θέσης η οποία υπακούει στους νόμους της αγοράς. Δηλαδή 
πρόσκαιρα οφέλη για το Δήμο που ανήκει η περιοχή. Πέρα από αυτά, τίθενται και 
σειρά νομικών ζητημάτων. Πως θα ξεπεραστεί  το γεγονός ότι πρόκειται για περιοχή 
ιδιαιτέρου φυσικού κάλους και προστατεύεται από την νομοθεσία; Πως απαντάμε στο 
γεγονός ότι η περιοχή γειτνιάζει με τους μοναδικούς  αρχαιολογικούς χώρους της 
Βεργίνας; Είναι προσβολή ή όχι το γεγονός ότι η συγκεκριμένη θέση είναι ορατή από 
τους οικισμούς Ράχης, Ασωμάτων, Αγ.Βαρβάρας και Άμμου, αλλά και ακόμη και από 
το μπαλκόνι της Βεροίας, της περιοχής της Εληάς; Είναι απορίας άξιον πως ενώ 
λειτουργούν εκατοντάδες χωματερές στο νομό, μικρές ή μεγάλες, κανένας δεν 
σκέφθηκε μέχρι σήμερα να πετάξει ούτε ένα σκουπιδάκι στη συγκεκριμένη περιοχή.  

Ορφανίδης :Αισθάνομαι ότι  μιλάμε με ηττοπάθεια γι’αυτό το ζήτημα. Πριν 
από 8 χρόνια είχαμε  κάνει συγκεκριμένες προτάσεις. Είχαμε προτείνει συνεργασία 
όμορων νομών. Οι πληθυσμιακοί αριθμοί των νομών μας είναι τέτοιοι και οι όγκοι 
των απορριμμάτων είναι τέτοιοι, ώστε δεν μπορούσαν να λειτουργήσουν χώροι 
υγειονομικής ταφής και εργοστάσια ανακύκλωσης των απορριμμάτων. Είχαμε 
προτείνει τότε την λύση που έλεγε συνεργασία όμορων νομών, Πιερίας, Πέλλας, 
Ημαθίας και Κοζάνης. Ήδη στο νομό Κοζάνης υπήρχε φυσικός χώρος που δεν θα 
μόλυνε ποτέ.  

Η ύπαρξη υγειονομικού χώρου σημαίνει πολιτισμός και σεβασμός στον 
πολίτη, η μη ύπαρξη σημαίνει βαρβαρότητα. Εμείς προσπαθούμε να πείσουμε τον 
εαυτό μας ότι είμαστε πολιτισμένοι και μάλιστα πιο πολιτισμένοι και από τους 
ευρωπαίους. Δυστυχώς αποδεικνύεται καθημερινά και σε πολλές περιπτώσεις ότι 
μόνο ιστορικά αποδεικνύεται αυτό. 

Γι’ αυτό θα πρέπει ο Δήμος να έχει ξεκάθαρη θέση και την αγωνιστικότητα  
που πρέπει για να λυθεί το θέμα. 

Εγώ κατέληξα σε 2 θέσεις. Στην 11η θέση και της Ειρηνούπολης. Ο χώρος 
υγειονομικής ταφής εμποδίζει να λυμαίνονται τα υδάτινα ρέματα, το περιβάλλον. Δεν 
πρέπει να δούμε το θέμα εγωϊστικά και ατομιστικά. 

Σακαλής: Έχουμε καθυστερήσει πάρα πολύ στη διαχείριση των 
απορριμμάτων.  Κινδυνεύουν να χαθούν και τα ανάλογα κονδύλια. Οι ευθύνες είναι 
πολλές, αλλά ανήκουν και σε πολλούς. Η προστασία του φυσικού και πολιτιστικού 
περιβάλλοντος αποτελεί υποχρέωση όλων μας και φυσικά και του κράτους. Η 
διαχείριση των αποβλήτων γίνεται έτσι ώστε να  διασφαλίζεται την υγεία του 
ανθρώπου αλλά και να μην βλάπτουν το περιβάλλον.  

Μία από τις 10 θέσεις της μελέτης Φραντζή είναι η θέση «Ροντίνα», στην 
περιοχή μεταξύ Δήμου Ανθεμίων και Ειρηνούπολης, συγκεκριμένα στην Επισκοπή. 
Μετά από αντεγκλήσεις και διαμαρτυρίες τότε, εγκαταλείφθηκε αυτή η ιδέα. Κατόπιν 
προτάθηκε η θέση 11 αλλά και εκεί υπήρξαν αντιδράσεις. Η θέση 12 δεν είναι 
κατάλληλη. Είναι κοντά στη Βέροια και αποτελεί  περιοχή ιδιαίτερου φυσικού 
κάλλους. Δεν πρέπει να γίνει στη θέση 12 για λόγους οικολογικούς- αισθητικούς διότι 
υπάρχει η τεχνητή λίμνη του Αλιάκμονα και σύντομα ξεκινά το αναρρυθμιστικό 
φράγμα που θα δημιουργήσει ακόμα μία λίμνη. Επίσης για λόγους τουριστικούς και 
αρχαιολογικούς. Υπάρχει κοντά η Βεργίνα και η Ι.Μ. Προδρόμου. 

Να αναζητηθεί μία από τις 10 θέσεις της μελέτης Φραντζή. 



Γαβρίδης :Ο ΧΥΤΑ μας έχει ταλανίσει εδώ και πολλά χρόνια και τελικά λύση 
δεν έχει βρεθεί. Να αφήσουμε στην άκρη τις πολιτικές και προσωπικές σκοπιμότητες 
και να καταλήξουμε σε μία λύση. Τα χρονικά όρια είναι στενά. Μετά το 2006 τα 
πρόστιμα θα είναι μεγάλα. Να προχωρήσει ο σύνδεσμος απορριμμάτων στην 
απόφασή του, που ήταν συντριπτική, διότι αυτός είναι ο αρμόδιος, αφού πρώτα 
διασφαλιστεί ότι δεν θα έχουμε περιβαλλοντικές επιπτώσεις. Σε μία εγκατάσταση 
επεξεργασίας  απορριμμάτων, το πρώτο που επιδιώκουν οι κατασκευαστές είναι να 
γίνει τέτοια υποδομή ώστε να μην υπάρχει πρόβλημα ούτε στον υδροφόρο ορίζοντα. 
Υπάρχει όμως ένα άλλο πρόβλημα που πρέπει να το δούμε. Η κοινωνική διάσταση. 
Από τις 10 θέσεις που έχει προτείνει ο κ. Φραντζής, οποιαδήποτε και αν επιλέξουμε, 
δεν θα έχουμε την κοινωνική συναίνεση. Αρμόδιο όργανο είναι ο σύνδεσμος. Αφού 
πάρθηκε απόφαση με συντριπτική πλειοψηφία, και αφού διασφαλισθεί το 
περιβάλλον, να προχωρήσουμε διότι δεν υπάρχουν χρονικά περιθώρια. 

Καλαϊτζίδης :Ναι στη λύση του ΧΥΤΑ αλλά όχι σε βάρος του περιβάλλοντος. 
Οι 10 λύσεις τι έγιναν; Υπήρχαν σεβαστές και αξιολογούμενες  θέσεις από τον κ. 
Φραντζή. Υπάρχει λύση. Να επιλεγεί μία από τις 10 θέσεις. 

Φουρνιάδης :Χάθηκε χρόνος από άλλους. Εξαιτίας αυτού, πρέπει να 
επιλέξουμε το στολίδι των Πιερίων που διασχίζεται από τον Αλιάκμονα; Μία περιοχή 
χαρακτηρισμένη ιδιαιτέρου φυσικού κάλλους και δίπλα σε αυτό είναι 
χαρακτηρισμένη η  Natura. Θα τραυματίσουμε βάναυσα το περιβάλλον. Υπάρχει 
κίνδυνος να μολυνθούν τα νερά του Αλιάκμονα. Είναι η χειρότερη περιοχή που θα 
μπορούσε να γίνει ο ΧΥΤΑ. Επειδή βρισκόμαστε σε δύσκολη θέση, πρέπει να 
εγκληματίσουμε σε βάρος του νομού; Όχι μόνο πρέπει να είμαστε αντίθετοι αλλά να 
αντιδράσουμε δυναμικά. 

Γεωργιάδης :4 χρόνια δημοτικός σύμβουλος, ΧΥΤΑ ακούω, αλλά ΧΥΤΑ δεν 
βλέπω, σε μία πόλη που υπερηφανεύεται για τον πολιτισμό της και που λέει ότι 
εξάγει πολιτισμό. 

Η Βέροια είναι πόλη μίας χώρας μικροσυμφερόντων, μικροεγωϊσμών και 
καθυστέρησης. Για την καθυστέρηση αυτή ποιος φταίει; Μόνο ο Χρήστος 
Σκουμπόπουλος. 

Δήμαρχος :Είναι προς τιμήν του κ. Γαβρίδη που ήρθε σήμερα στη συνεδρίαση 
και πήρε θέση για το θέμα. Περίμενα περισσότερη ευαισθησία από κάποιους 
συναδέλφους για τους κατοίκους των τριών Δ.Δ. που αν επιτευχθεί ο στόχος και γίνει 
εκεί ο ΧΥΤΑ, θα έχουν για πολλά χρόνια τη λειτουργία του ΧΥΤΑ στην περιοχή 
τους.  

Την ευθύνη γνωρίζουμε ποιος την έχει. Η υπουργική απόφαση του 1996, 
εκδόθηκε τότε για να εξυπηρετηθεί η ΔΕΗ, για να πάει τα χώματα. Όταν  γίνεται 
δημόσιο έργο κανείς δεν λογαριάζει την καταστροφή του περιβάλλοντος. 
Καταστράφηκε δασική έκταση και το περιβάλλον και είπαν ότι εκεί θα κάνει το 
ΧΥΤΑ ο Δήμος Βέροιας. Σε άλλα χωράφια  δηλαδή θα πήγαινε ο Δήμος Βέροιας να 
κάνει ΧΥΤΑ και όχι μέσα στα διοικητικά του όρια. Αυτή η αντίλήψη επικρατούσε 
και επικρατεί. Η 11η θέση τέθηκε μετά από τη σύνταξη της μελέτης. 

Η αρμοδιότητα δεν ανήκει στο Δ.Σ. αλλά στο διοικητικό συμβούλιο του 
συνδέσμου. Ο Δήμος Βέροιας είναι μέλος. Και βέβαια ο Δήμος Μακεδονίδος δέχεται 
να κάνει το ΧΥΤΑ στα διοικητικά του όρια, αφού τα Δ.Δ. του απέχουν 25-40 χλμ. 
από το χώρο υγειονομικής ταφής. Έχει αντισταθμιστικά οφέλη. Οικονομικά 
πρωτίστως αλλά και σε θέσεις εργασίας. Μακάρι να προχωρήσει η λύση αυτή, αφού 
ξεπεραστούν τα τυπικά και ουσιαστικά εμπόδια που υπάρχουν. Είναι προς τιμήν του 
κ. Δάλλα που έπιασε το θέμα νωρίς, αρκεί να ξεπεραστούν τα προβλήματα.  



Κε Μιχαηλίδη, δεν ρωτήθηκαν οι φορείς διότι στο διοικητικό συμβούλιο του 
συνδέσμου είμαι μέλος, δεν είμαι Δήμαρχος εκεί.  

Καμία ηττοπάθεια κε Ορφανίδη δεν διακατέχει το Δ.Σ. Προβληματισμός 
έντονος υπάρχει για το θέμα και δυστυχώς δεν μπορούμε να αναλάβουμε 
πρωτοβουλίες, αφού δεν έχουμε αρμοδιότητα, παρά μόνο ο σύνδεσμος, γι’ αυτό και 
περιμένουμε καρτερικά να δούμε εάν η νέα διοίκηση του συνδέσμου θα καταφέρει να 
χωροθετήσει εκεί οριστικά τη θέση του ΧΥΤΑ, αλλά και να το εντάξει στο 
πρόγραμμα του περιβάλλοντος και να ξεπεράσουμε και τα οικονομικά προβλήματα 
που θα έχουμε στο μέλλον εάν δεν καταφέρουμε να μπούμε σε κάποιο πρόγραμμα. 

Έγραψα μία πρόταση που θα σας ικανοποιεί όλους και η οποία έχει ως εξής: 
«Το Δημοτικό Συμβούλιο Βέροιας, έχοντας υπόψη την κρισιμότητα και το 

επείγον του προβλήματος της διαχείρισης των απορριμμάτων στην Ημαθία,  και 
συνεκτιμώντας τις μέχρι σήμερα αναληφθείσες πρωτοβουλίες, ενέργειες και δράσεις.  

1.-Τονίζει ότι στο πρόβλημα  της διαχείρισης των απορριμμάτων της Ημαθίας 
πρέπει να δοθεί αμέσως μία συνολική, οριστική και βιώσιμη λύση. Οι υπάρχοντες 
χώροι απόθεσης απορριμμάτων έχουν προ πολλού εξαντλήσει τα όρια των αντοχών 
τους, και αποτελούν εστίες κινδύνου για την δημόσια υγεία και το περιβάλλον. 
Ιδιαίτερα για τον Δήμο Βέροιας, το πρόβλημα προσλαμβάνει πλέον εκρηκτικές 
διαστάσεις, και κάθε περαιτέρω καθυστέρηση θα έχει σοβαρότατες συνέπειες. 

2.-Εκτιμά ότι, παρά τις επί μέρους καθυστερήσεις, έχουν σημειωθεί αξιόλογα 
θετικά βήματα, όπως η σύσταση του ενιαίου φορέα (Συνδέσμου Διαχείρισης 
Απορριμμάτων) σε επίπεδο Νομού με την συμμετοχή ΟΛΩΝ των Δήμων, η ψήφιση 
της μεθόδου διαχείρισης των απορριμμάτων από το Νομαρχιακό Συμβούλιο, κλπ. 
Αυτά τα θετικά βήματα πρέπει να ολοκληρωθούν ΤΑΧΙΣΤΑ, με την χωροθέτηση της 
Μονάδας Επεξεργασίας των Απορριμμάτων, και ιδίως, με την ένταξη 
(χρηματοδότηση) της κατασκευής των απαραίτητων έργων σε ανάλογα κοινοτικά 
προγράμματα. 

3.-Διαπιστώνει ότι αλλεπάλληλες παλινωδίες και ανακολουθίες οδήγησαν στα 
σημερινά αδιέξοδα: Η εκπονηθείσα, στο πλαίσιο του Ενιαίου Συνδέσμου, «Μελέτη 
Β΄Φάσης του Σχεδιασμού Διαχείρισης των Απορριμμάτων- Διερεύνηση 
Εναλλακτικών Θέσεων Χωροθέτησης της Μονάδας Επεξεργασίας» πολύ έγκαιρα, 
ήδη από τον Σεπτέμβριο του 2001, υπέδειξε, ανέλυσε και βαθμολόγησε 10 (ΔΕΚΑ) 
διαφορετικούς, κατάλληλους χώρους στην Ημαθία. Όλοι αυτοί οι χώροι 
απορρίφθηκαν συλλήβδην, χωρίς καμία ειδικότερη εξήγηση. Η προταθείσα «11η 
θέση», που ενσωματώθηκε, εκ των υστέρων, στην πιο πάνω «Διερεύνηση των 
Εναλλακτικών Θέσεων», πέρα από την κοινωνική ένταση που προκάλεσε, 
αποδείχθηκε, με τα καιρικά φαινόμενα του φετεινού χειμώνα, ότι βρίσκεται σε 
τελείως απρόσφορη και ακατάλληλη θέση (παρόχθια του Αλιάκμονα). Παρ΄όλα αυτά, 
με τον ίδιο εξωθεσμικό τρόπο και με την ίδια αντιεπιστημονική διαδικασία, 
προκύπτει, πολύ πρόσφατα, η πρόταση για μια «12η θέση». Οι επιλεγείσες από τον 
αρμόδιο Μελετητή 10 θέσεις, που έχουν κριθεί ΟΛΕΣ ως κατάλληλες, εξακολουθούν 
να αγνοούνται.   

4.-Συμμερίζεται τις ανησυχίες και τους προβληματισμούς των κατοίκων, των 
Συλλογικών Φορέων, και των Τοπικών Συμβουλίων των 3 Δημοτικών 
Διαμερισμάτων του Δήμου Βέροιας (Αγίας Βαρβάρας, Ασωμάτων, και Άμμου), που 
γειτνιάζουν με τον υποδειχθέντα, από το Δημοτικό Συμβούλιο Μακεδονίδος, νέο 
χώρο («12η θέση»- δανειοθάλαμος αργίλου της ΔΕΗ, επί της επαρχιακής οδού προς 
Πολυδένδρι).  

5.-Επισημαίνει ότι οι κάτοικοι των πιο πάνω 3 Δημοτικών Διαμερισμάτων του 
Δήμου Βέροιας ανέχονται, επί σειρά ετών, την λειτουργία μιας  «χωματερής», που 



εξυπηρετεί σχεδόν τους μισούς Δήμους της Ημαθίας. Οι κάτοικοι αυτοί υποφέρουν 
αφάνταστα και υπομένουν την σημερινή κατάσταση, με την προσδοκία μιας 
οριστικής λύσης, που θα κλείσει την υπάρχουσα ανοιχτή πληγή, και θα εγκαταστήσει, 
επί τέλους, σε ένα άλλο, κατάλληλο χώρο, την Μονάδα Επεξεργασίας των 
Απορριμμάτων. Και αγανακτούν, όταν διαπιστώνουν ότι η πολυπόθητη «οριστική 
λύση» δεν είναι τίποτε άλλο από μια ελάχιστη μετατόπιση, η οποία μάλλον  θα 
δημιουργήσει πολύ περισσότερα προβλήματα, από αυτά που φιλοξενεί  να λύσει. 

6.-Θεωρεί ότι πρέπει να δοθούν άμεσες, πειστικές και ολοκληρωμένες 
απαντήσεις στα ζωτικής σημασίας ερωτήματα και στις τεκμηριωμένες επιφυλάξεις, 
που διατυπώθηκαν εγγράφως για την επιλογή της «12ης θέσης», τόσο από το 
Νομαρχιακό Τμήμα Ημαθίας του ΤΕΕ (που αποτελεί τον επίσημο Τεχνικό Σύμβουλο 
της Πολιτείας, και που, σε επίπεδο Νομού, εκφράζει έγκυρα και υπεύθυνα τον 
Τεχνικό Κόσμο της Ημαθίας, δηλαδή τους κατά τεκμήριο πλέον ειδικούς επί του 
θέματος),όσο  και από τον Προϊστάμενο του αρμόδιου Τμήματος Περιβάλλοντος της 
Νομαρχιακής Αυτ/σης Ημαθίας.  

7.-Πιστεύει ότι η Μονάδα Επεξεργασίας των Απορριμμάτων θα πρέπει να 
χωροθετηθεί  αμέσως σε μία από τις αρχικά επιλεγείσες, μελετηθείσες και 
βαθμολογηθείσες ως κατάλληλες 10 (ΔΕΚΑ) εναλλακτικές θέσεις. Γι αυτό και καλεί 
τους αρμόδιους Φορείς να προωθήσουν ΤΑΧΙΣΤΑ όλες τις νόμιμες διαδικασίες προς 
αυτή την κατεύθυνση. Κάθε διαφορετική επιλογή θα πρέπει οπωσδήποτε να 
στηρίζεται στην προηγούμενη τεκμηριωμένη απόρριψη, βάσει συγκεκριμένων 
κριτηρίων, των πιο πάνω 10 κατάλληλων θέσεων». 

Τους αρμόδιους φορείς πρέπει  να τους λαμβάνουμε πάντοτε υπόψη μας και 
όχι όποτε θέλουμε. Το Τεχνικό Επιμελητήριο, που είχε διαφορετική άποψη για την 
αμφιδρόμηση  της Μητροπόλεως, να το λάβουμε υπόψη μας, ενώ σήμερα που ο ίδιος 
ο φορέας έχει άλλη μία άποψη για ένα πολύ σοβαρό θέμα,να μην το λαμβάνουμε 
υπόψη. Η όποια θέση από τις 10 επιλεγεί από το αρμόδιο όργανο, θα πρέπει να 
συνεκτιμηθούν οι αποστάσεις, τα οικονομικά μεγέθη, το έδαφος, η περιοχή κλπ. και 
όχι αυθαίρετα ο καθένας να λέει την άποψή του. 

Γκαμπέσης :Χρειάζεται να καλυτερεύσουμε την νοοτροπία μας. Να υπάρχει 
ενημέρωση στα σχολεία. Θα ήμουν  ευτυχής αν στις αυλές των σχολείων υπήρχε 
καθαριότητα από τα απορρίμματα που τα ίδια τα παιδιά δημιουργούν. Δεν διατηρούν 
το σχολείο τους καθαρό. Η ανακύκλωση του χαρτιού είναι ένα θέμα πολύ λεπτό. Θα 
προχωρήσει μέσα στην επόμενη σχολική χρονιά με προτάσεις στις οποίες είμαστε 
ανοιχτοί σε διάλογο, κατάθεση προτάσεων και συνεργασίας, ώστε να 
ευαισθητοποιήσουμε όσο μπορούμε τους μαθητές. Από εκεί και πέρα πρέπει να 
ξέρετε ότι σήμερα η κατάσταση δεν είναι η καλύτερη. Η κατάσταση στο χώρο της 
ανακύκλωσης χαρτιού, όσον αφορά το οικονομικό μέρος, είναι πολύ χαμηλά από 
αυτήν που πρέπει να είναι. Ουσιαστικά μας χρησιμοποιεί κάποιος ιδιώτης ο οποίος 
παίρνει τα δικά μας τα  χαρτιά και τα εκμεταλλεύεται με το δικό του τρόπο. Έχουν 
μπει τα πλάνα εκείνα τα οποία θέλω να πιστεύω ότι στην επόμενη σχολική σαιζόν θα 
είμαστε σε καλύτερο δρόμο. 

Γίνεται προσπάθεια για νέο κανονισμό καθαριότητας, ο οποίος πρέπει να είναι 
αυστηρός, να έχει κυρώσεις. Ελπίζω να υπάρξει συναίνεση όταν συζητηθεί το θέμα. 

Ουσουλτζόγλου:Κε Γκαμπέση, οι γονείς έχουν συγκεκριμένη νοοτροπία και 
πολλοί από αυτούς με το παράδειγμά τους διδάσκουν αδιαφορία στα παιδιά. Εκεί 
λοιπόν ας μπει ο δικός μας ρόλος και ο ρόλος του σχολείου γιατί αρκετό χρόνο της 
ζωής τους, το περνάνε στο σχολείο. Όσον αφορά την ανακύκλωση του χαρτιού, 
ξεκίνησε με πολλά όνειρα και σχέδια, με ενός χρόνου δουλειά και συνεργασία μεταξύ 
των επιτροπών ποιότητας ζωής και ανάπτυξης αντίστοιχα. Υπήρχε ένας τεράστιος 



φάκελος. Στην υλοποίηση όμως τα πράγματα κάπου χάνουν το δρόμο τους διότι 
ομόφωνες αποφάσεις υπήρχαν, όχι μόνο γι’ αυτό το θέμα, αλλά και για δημιουργία 2 
αλσυλίων νέων στην πόλη, που ποτέ όμως δεν υλοποιήθηκαν. Πρέπει λοιπόν τα 
ζητήματα όχι μόνο να λαμβάνονται με ομόφωνες αποφάσεις, αλλά και να 
υλοποιούνται. 

Δεν είμαι τεχνικός και δεν μπορώ να υποδείξω με το δάχτυλο καμία θέση. 
Σέβομαι λοιπόν απόλυτα τις απόψεις των τεχνικών, των ειδικών, των ανθρώπων που 
μπορούν να διαλέξουν με τεκμηριωμένες προτάσεις το χώρο ο οποίος πληρεί 
συγκεκριμένες προϋποθέσεις και πρέπει με την δέουσα σοβαρότητα να  σεβαστούμε 
την άποψή τους. Θα πρέπει να σεβόμαστε  την αξία των  μελετών και τον κόπο της 
τεκμηρίωσης των θέσεων. Είμαστε πίσω με αυτό το θέμα. Μακάρι να αποκτήσουμε 
ένα σοβαρό και ολοκληρωμένο σύστημα διαχείρισης απορριμμάτων. Και η 
αρχιτεκτονική του τοπίου είναι μία πολύ μεγάλη και σύγχρονη επιστήμη. Βουνό 
καταπράσινο που στα σπλάχνα του κρύβει μία βιομηχανική μονάδα. Τα πάντα 
μπορούν να γίνουν αν θέλουμε να δώσουμε λύσεις και αν έχουμε χρήματα να 
πληρώσουμε. 

Συμφωνούμε με όποια θέση προκύψει από τεκμηριωμένη μελέτη που θα 
διασφαλίζει ότι δεν θα υπάρχουν περιβαλλοντικές επιπτώσεις και θα υπάρχει 
κοινωνική συναίνεση. Αν όλοι οι Δήμοι συμφωνήσουν σε μία θέση που πληρεί τους 
προαναφερθέντες όρους, μπορούμε να συμφωνήσουμε μαζί τους με δεδομένο και τον 
επείγοντα χαρακτήρα του θέματος.  

Δάσκαλος :Η αναφορά μου προηγουμένως στην κυβερνητική απόφαση ήταν 
στο ότι δεν ήταν άγνωστη η θέση που προτάθηκε από τον πρόεδρο του συνδέσμου 
διαχείρισης απορριμμάτων.  

Από το 2007 η Ευρωπαϊκή Ένωση θα επιβάλλει πρόστιμα σε όσους νομούς 
δεν έχουν ολοκληρώσει τη διαχείριση απορριμμάτων. Εμείς ως Δήμος και ως νομός 
θα πρέπει να τρέξουμε ώστε να προλάβουμε να υποβάλλουμε πρόταση στην 
επικείμενη προκήρυξη υποβολής προτάσεως του 3ου Κ.Π.Σ. 

Μιχαηλίδης :Εφόσον υπήρχε το σκεπτικό να συζητήσουμε κάποια στιγμή για 
το ΧΥΤΑ, θα έπρεπε πολύ πιο πριν, ως μέλος του συνδέσμου, να κάνετε αυτήν την 
επιστολή προς τους φορείς, να τεθεί θέμα στο Δ.Σ., να πούμε τη θέση μας και αυτήν 
τη θέση να καταθέσετε στο σύνδεσμο. 

Όσον αφορά το κείμενο που διαβάσατε, συμφωνώ μόνο στη σημείο στο οποίο 
αναφέρεσθε στους κατοίκους της περιοχής. 

Θα ψηφίσω την πρόταση της κας Ουσουλτζόγλου. 
Ορφανίδης : Το πρόβλημα του ΧΥΤΑ είναι οικονομικό και πολιτικό. Το 

πολιτικό, το ΠΑΣΟΚ απέδειξε εδώ και τόσα χρόνια ότι δεν θέλει να το λύσει. Το 
οικονομικό, είναι τεράστιο. Αν υποθέσουμε ότι θα κάνουμε και εργοστάσιο 
διαχείρισης των απορριμμάτων, το μέγεθος είναι από 12 μέχρι 16 δις. Καταλαβαίνετε 
επομένως γιατί παίζονται όλα αυτά τα παιχνίδια. Η Ελλάδα χρειάζεται συνολικά 8 
έως  14 χώρους υγειονομικής ταφής. Το ότι γίνεται αυτό το μοίρασμα στους νομούς 
και αυτή η σπατάλη των χρημάτων και όχι τελικά η καλή διαχείριση των 
απορριμμάτων, πρέπει κάποιοι να απολογηθούν. 

Συμφωνώ με την πρόταση του Δημάρχου εάν προσθέσετε και την 11η θέση. 
Θεωρούμε ότι και η 11η θέση είναι κατάλληλη. 

Γαβρίδης :Η προηγούμενη δημοτική αρχή δεν έκανε τίποτα για την υπόθεση 
υγειονομικής ταφής. Τα πρακτικά υπάρχουν. Επανειλημμένα ο πρώην Δήμαρχος το 
είχε φέρει θέμα. Είχαμε προτείνει και τότε θέση αλλά το πρόβλημα υπήρχε και η 
κύρια ευθύνη είναι στη Νομαρχία και στο σύνδεσμο. 



Κε Δήμαρχε, δεν παίρνετε θέση γιατί φοβάστε την κοινωνική  κατακραυγή. 
Δεν παίρνετε θέση διότι δεν σας ενδιαφέρει και δεν θέλετε να δοθεί λύση από 
προσωπικό εγωϊσμό αλλά και για πολιτικούς λόγους. Εάν επιλεγεί τελικά η 12η θέση, 
να έχουν αντισταθμιστικά οφέλη και οι κοινότητες οι οποίες «θίγονται» εάν γίνει εκεί 
το εργοστάσιο. 

Καλαϊτζίδης :Είμαι αντίθετος με αυτήν τη θέση. Δεν εκπληρώνει καμία 
προϋπόθεση παρά μόνο της κοινωνικής συναίνεσης, αφού η συντριπτική πλειοψηφία 
του διοικητικού συμβουλίου του συνδέσμου αποδέχτηκε αυτήν τη θέση. Συμφωνώ με 
τη θέση του Δημάρχου. Ο πρώην Δήμαρχος δεν εμφανίστηκε ποτέ στον ενιαίο 
σύνδεσμο την προηγούμενη 4ετία, παρά μόνο προεκλογικά.  

Μιχαηλίδης, πάρεδρος Δ.Δ. Αμμου: Η θέση 12 πρέπει να προταθεί για να 
αποφύγουμε τα μεγάλα πρόστιμα και να δοθεί άμεσα η λύση του τόσο σημαντικού 
προβλήματος που υπάρχει. Τι μεγαλύτερο πρόστιμο επιβάλλεται στους κατοίκους του 
Δ.Δ. Αμμου από τη συνεχή δυσοσμία και τη μόλυνση του περιβάλλοντός μας από 
πλευράς υγείας; Δεν θα δεχθούμε τα μέχρι τώρα σκουπίδια που ήταν μέσα στο σπίτι 
μας, να είναι στην αυλή μας.  

Πουλασουχίδης :Είναι ευχάριστο που σήμερα ο Δήμαρχος αναγνωρίζει την 
αξία των μελετών και τη θεσμική θέση των επιστημονικών φορέων την οποία χθες 
είχε καταρακώσει. Υποστήριζε τα αντίθετα.  

Όσον αφορά την πρόταση του Δημάρχου, επιχειρεί με ένα μακροσκελές 
κείμενο να κάνει πολιτική εκμετάλλευση του θέματος και όχι να δώσει τη διάσταση 
του προβλήματος αυτήν τη στιγμή. 

Δεν έχουμε πολυτέλεια για να εκμεταλλευόμαστε πολιτικά αυτό το θέμα. 
Πρέπει όλοι μαζί να συμφωνήσουμε και να δεχτούμε λύσεις. Διαφορετικά θα 
διαιωνίσουμε  το πρόβλημα.  

Γεωργιάδης Χρ.:Ας τιμωρηθούν αυτοί που φταίνε.  
Δήμαρχος :Δεν θέλω να απαξιώσω καμία μελέτη, όμως δεν έχουν αντοχή στο 

χρόνο οι κυκλοφοριακές μελέτες διότι αλλάζουν τα δεδομένα. Πάντα σεβόμουν και 
σέβομαι τις μελέτες. 

Πρόεδρος :Να διατυπωθούν οι προτάσεις που ακούστηκαν. 
Ουσουλτζόγλου:Η πρότασή μας είναι: «Συμφωνούμε με όποια θέση προκύψει 

από εμπεριστατωμένη μελέτη με διασφάλιση κοινωνικής συναίνεσης, έρευνα 
περιβαλλοντικών επιπτώσεων και αναλύσεις οικονομικού κόστους». 

  Πρόεδρος: Υπάρχουν 3 προτάσεις. Του κ. Γ. Ορφανίδη, της κας Χ. 
Ουσουλτζόγλου και του Δημάρχου. Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση του κ. Γ. 
Ορφανίδη; 
Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισε ο σύμβουλος Γ. Ορφανίδης. 

Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση της κας Χ. Ουσουλτζόγλου; 
Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 6 σύμβουλοι: 
Χ. Ουσουλτζόγλου – Γεωργιάδου, Μ. Γαβρίδης, Δ. Δάσκαλος,  Γ. Μιχαηλίδης, Κ. 
Πουλασουχίδης, Η. Σοφιανίδης. 

Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση του Δημάρχου;  
Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 17 σύμβουλοι: (Χ. Γεωργιάδης, Α. Γκαμπέσης, Β. 
Γιαννουλάκης, Σ. Παναγιωτίδης, Ι. Καλαϊτζίδης, Ν. Κεχαγιόγλου, Ε. Γουναράς, Ι. 
Ακριβόπουλος, Μ. Τσαμήτρου – Καραχατζή, Θ. Σιδηρόπουλος, Γ. Τροχόπουλος, Χ. 
Τζήκα – Μπατσαρά, Μ. Σακαλής, Χ. Φουρνιάδης, Σ. Κρομμύδας, Β. Ρήσσου, Κ. 
Χιονίδης) και ο δημαρχιακός πάρεδρος: Κ. Μιχαηλίδης. 
Από την ψηφοφορία απουσίαζε η σύμβουλος Ε. Δημούλα – Πετρίδη. 
 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 30-4-2003 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου. 



2.- Τη βαρύτητα του προβλήματος και την άμεση ανάγκη της εξεύρεσης μιας 
οριστικής και κοινωνικά αποδεκτής λύσης. 
3.- Τις εκφρασμένες αντιδράσεις των Τοπικών Συμβουλίων Αγ. Βαρβάρας, 
Ασωμάτων και Άμμου. 
4.- Τις θέσεις του ΤΕΕ και του προϊσταμένου του αρμοδίου Τμήματος της Ν.Α. 
Ημαθίας. 
5.- Τις απόψεις και προτάσεις του Δημάρχου και των δημ. συμβούλων όπως αυτές 
εκφράστηκαν στη συζήτηση του παρόντος θέματος. 
6.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
7.- Τις διατάξεις του άρθρου 106 του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.). 
 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
«Το Δημοτικό Συμβούλιο Βέροιας, έχοντας υπόψη την κρισιμότητα και το 

επείγον του προβλήματος της διαχείρισης των απορριμμάτων στην Ημαθία,  και 
συνεκτιμώντας τις μέχρι σήμερα αναληφθείσες πρωτοβουλίες, ενέργειες και δράσεις.  

1.-Τονίζει ότι στο πρόβλημα  της διαχείρισης των απορριμμάτων της Ημαθίας 
πρέπει να δοθεί αμέσως μία συνολική, οριστική και βιώσιμη λύση. Οι υπάρχοντες 
χώροι απόθεσης απορριμμάτων έχουν προ πολλού εξαντλήσει τα όρια των αντοχών 
τους, και αποτελούν εστίες κινδύνου για την δημόσια υγεία και το περιβάλλον. 
Ιδιαίτερα για τον Δήμο Βέροιας, το πρόβλημα προσλαμβάνει πλέον εκρηκτικές 
διαστάσεις, και κάθε περαιτέρω καθυστέρηση θα έχει σοβαρότατες συνέπειες. 

2.-Εκτιμά ότι, παρά τις επί μέρους καθυστερήσεις, έχουν σημειωθεί αξιόλογα 
θετικά βήματα, όπως η σύσταση του ενιαίου φορέα (Συνδέσμου Διαχείρισης 
Απορριμμάτων) σε επίπεδο Νομού με την συμμετοχή ΟΛΩΝ των Δήμων, η ψήφιση 
της μεθόδου διαχείρισης των απορριμμάτων από το Νομαρχιακό Συμβούλιο, κλπ. 
Αυτά τα θετικά βήματα πρέπει να ολοκληρωθούν ΤΑΧΙΣΤΑ, με την χωροθέτηση της 
Μονάδας Επεξεργασίας των Απορριμμάτων, και ιδίως, με την ένταξη 
(χρηματοδότηση) της κατασκευής των απαραίτητων έργων σε ανάλογα κοινοτικά 
προγράμματα. 

3.-Διαπιστώνει ότι αλλεπάλληλες παλινωδίες και ανακολουθίες οδήγησαν στα 
σημερινά αδιέξοδα: Η εκπονηθείσα, στο πλαίσιο του Ενιαίου Συνδέσμου, «Μελέτη 
Β΄Φάσης του Σχεδιασμού Διαχείρισης των Απορριμμάτων- Διερεύνηση 
Εναλλακτικών Θέσεων Χωροθέτησης της Μονάδας Επεξεργασίας» πολύ έγκαιρα, 
ήδη από τον Σεπτέμβριο του 2001, υπέδειξε, ανέλυσε και βαθμολόγησε 10 (ΔΕΚΑ) 
διαφορετικούς, κατάλληλους χώρους στην Ημαθία. Όλοι αυτοί οι χώροι 
απορρίφθηκαν συλλήβδην, χωρίς καμία ειδικότερη εξήγηση. Η προταθείσα «11η 
θέση», που ενσωματώθηκε, εκ των υστέρων, στην πιο πάνω «Διερεύνηση των 
Εναλλακτικών Θέσεων», πέρα από την κοινωνική ένταση που προκάλεσε, 
αποδείχθηκε, με τα καιρικά φαινόμενα του φετεινού χειμώνα, ότι βρίσκεται σε 
τελείως απρόσφορη και ακατάλληλη θέση (παρόχθια του Αλιάκμονα). Παρ΄όλα αυτά, 
με τον ίδιο εξωθεσμικό τρόπο και με την ίδια αντιεπιστημονική διαδικασία, 
προκύπτει, πολύ πρόσφατα, η πρόταση για μια «12η θέση». Οι επιλεγείσες από τον 
αρμόδιο Μελετητή 10 θέσεις, που έχουν κριθεί ΟΛΕΣ ως κατάλληλες, εξακολουθούν 
να αγνοούνται.   

4.-Συμμερίζεται τις ανησυχίες και τους προβληματισμούς των κατοίκων, των 
Συλλογικών Φορέων, και των Τοπικών Συμβουλίων των 3 Δημοτικών 
Διαμερισμάτων του Δήμου Βέροιας (Αγίας Βαρβάρας, Ασωμάτων, και Άμμου), που 
γειτνιάζουν με τον υποδειχθέντα, από το Δημοτικό Συμβούλιο Μακεδονίδος, νέο 
χώρο («12η θέση»- δανειοθάλαμος αργίλου της ΔΕΗ, επί της επαρχιακής οδού προς 
Πολυδένδρι).  



5.-Επισημαίνει ότι οι κάτοικοι των πιο πάνω 3 Δημοτικών Διαμερισμάτων του 
Δήμου Βέροιας ανέχονται, επί σειρά ετών, την λειτουργία μιας  «χωματερής», που 
εξυπηρετεί σχεδόν τους μισούς Δήμους της Ημαθίας. Οι κάτοικοι αυτοί υποφέρουν 
αφάνταστα και υπομένουν την σημερινή κατάσταση, με την προσδοκία μιας 
οριστικής λύσης, που θα κλείσει την υπάρχουσα ανοιχτή πληγή, και θα εγκαταστήσει, 
επί τέλους, σε ένα άλλο, κατάλληλο χώρο, την Μονάδα Επεξεργασίας των 
Απορριμμάτων. Και αγανακτούν, όταν διαπιστώνουν ότι η πολυπόθητη «οριστική 
λύση» δεν είναι τίποτε άλλο από μια ελάχιστη μετατόπιση, η οποία μάλλον  θα 
δημιουργήσει πολύ περισσότερα προβλήματα, από αυτά που φιλοξενεί  να λύσει. 

6.-Θεωρεί ότι πρέπει να δοθούν άμεσες, πειστικές και ολοκληρωμένες 
απαντήσεις στα ζωτικής σημασίας ερωτήματα και στις τεκμηριωμένες επιφυλάξεις, 
που διατυπώθηκαν εγγράφως για την επιλογή της «12ης θέσης», τόσο από το 
Νομαρχιακό Τμήμα Ημαθίας του ΤΕΕ (που αποτελεί τον επίσημο Τεχνικό Σύμβουλο 
της Πολιτείας, και που, σε επίπεδο Νομού, εκφράζει έγκυρα και υπεύθυνα τον 
Τεχνικό Κόσμο της Ημαθίας, δηλαδή τους κατά τεκμήριο πλέον ειδικούς επί του 
θέματος),όσο  και από τον Προϊστάμενο του αρμόδιου Τμήματος Περιβάλλοντος της 
Νομαρχιακής Αυτ/σης Ημαθίας.  

7.-Πιστεύει ότι η Μονάδα Επεξεργασίας των Απορριμμάτων θα πρέπει να 
χωροθετηθεί  αμέσως σε μία από τις αρχικά επιλεγείσες, μελετηθείσες και 
βαθμολογηθείσες ως κατάλληλες 10 (ΔΕΚΑ) εναλλακτικές θέσεις. Γι αυτό και καλεί 
τους αρμόδιους Φορείς να προωθήσουν ΤΑΧΙΣΤΑ όλες τις νόμιμες διαδικασίες προς 
αυτή την κατεύθυνση. Κάθε διαφορετική επιλογή θα πρέπει οπωσδήποτε να 
στηρίζεται στην προηγούμενη τεκμηριωμένη απόρριψη, βάσει συγκεκριμένων 
κριτηρίων, των πιο πάνω 10 κατάλληλων θέσεων». 



 
 

Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό    350/ 2003 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   

 Χ. Γεωργιάδης Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
 Α. Γκαμπέσης Ι. Κουρουζίδης 

 Β. Γιαννουλάκης Μ. Γαβρίδης 
ΙΩΑΝΝΗΣ  ΑΚΡΙΒΟΠΟΥΛΟΣ Σ.  Παναγιωτίδης Δ. Δάσκαλος 

 Ι. Καλαϊτζίδης Α. Δελαβερίδης 
 Ν. Κεχαγιόγλου Γ. Μιχαηλίδης 
 Ε. Δημούλα-Πετρίδη Σ. Μηλιόπουλος 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή Α. Παπαστεργίου 
 Θ.  Σιδηρόπουλος Κ. Πουλασουχίδης 
 Γ. Τροχόπουλος Η. Σοφιανίδης 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΓΟΥΝΑΡΑΣ Χ. Τζήκα-Μπατσαρά Γ. Ορφανίδης 
 Μ. Σακαλής   
 Χ. Φουρνιάδης   
 Χ. Ντόβας   
 Σ. Κρομμύδας   
 Β. Ρήσσου   
 Κ. Χιονίδης   
     

  ΔΗΜΑΡΧ. ΠΑΡΕΔΡΟΙ   
 Κ. Μιχαηλίδης   
 Π.  Ποταμόπουλος   
 Π. Πιτούλιας   
 Γ. Μανακούλης   

 
Ακριβές απόσπασμα 

Βέροια  4-6-2003 
Ο Δήμαρχος 

 
 
 

ΧΡΗΣΤΟΣ  ΣΚΟΥΜΠΟΠΟΥΛΟΣ 
  
 


